
Zápis ze zasedání Školské rady Základní školy a Mateřské školy Chotoviny 

konané dne 6. 6. 2023 od 17 hodin 

 

Přítomni:  

Školská rada:  

Mgr. Alena Elhenická  

Mgr. Jiří Honza  

Martina Křížová 

Mgr. Jana Němečková  

Ing. Ivana Novotná  

Václav Pražák  

Zuzana Sumerauerová  

 

Hosté:  

Mgr. Martina Sochůrková, ředitelka školy  

 

Omluveni:  

Mgr. Regina Merxbauerová 

Mgr. Zdeněk Turek 

 

Program:  

1. Schválení zápisu ze zasedání ŠR ze dne 11. října 2022  

2. Informace o průběhu školního roku 2022/2023  

3. Náměty a připomínky  

4. Různé 

 



1. Schválení zápisu ze zasedání ŠR ze dne 11. října 2022 

Všichni přítomní schválili zápis ze zasedání ŠR ze dne 11. října 2022. 
Nikdo neměl připomínky. 

 

2. Informace o průběhu školního roku 2022/2023 

Paní ředitelka Martina Sochůrková informovala Školskou radu o průběhu 
školního roku 2022/2023, konkrétně o počtu žáků v ZŠ i MŠ, studijních 
výsledcích, projektech, problémech na škole, soutěžích a testování 

- 234 žáků v ZŠ (v září 238) - úbytek v důsledku stěhování + žáci 
azylanti  

- 4 žáci se vzdělávají v zahraničí (2 v Dánsku, 2 v Rakousku) 
- plná kapacita v MŠ, tj. 107 dětí (v září 96) 

- výhled v počtu žáků ZŠ ve školním roce 2023/2024 233, 
z toho 27 žáků v 1. ročníku (budou rozděleni do 2 tříd) 

- výhled v počtu dětí MŠ – kapacita MŠ je naplněna, 
v současné době evidujeme zájemce, kteří chtějí být 
informováni, uvolní-li se nějaké místo 

- počet dětí na 1 třídu MŠ je 24 (při 4 třídách je to 96 dětí), 
díky výjimce RO Chotoviny můžeme naplňovat třídy až do 
počtu 28 dětí na třídu; rozhodujícím je pro nás však limit 
KHS, tedy celkový počet dětí ve školce maximálně 107 (nad 
tento počet nemůžeme jít) 

- studijní výsledky žáků jsou dlouhodobě dobré, propady u 
jednotlivců 

- častěji se řeší vysoká absence, a tím nízký počet známek k uzavření 
klasifikace (nejedná se jen o děti ze sociálně znevýhodněného 
prostředí) 

- na škole se vzdělává 12 dětí se specifickými poruchami učení, 
4 žáci mají kromě podpůrných opatření i speciálně pedagogickou 
péči, 3 žáci mají pedagogického asistenta, 1 pedagogický asistent 
je také v MŠ 

- 14 žáků 9. ročníku je přijato na SŠ, 8 žáků půjde po absolvování ZŠ 
na učební obor 

- 2 žákyně z 5. třídy, respektive 2 žákyně ze 7. třídy odcházejí na 
víceletá gymnázia 

- 2 žákyně předčasně ukončí ZŠ - vyjdou z 8. ročníku 



- projekty  
- Šablony III – 950 000 Kč (ukončeno k 30. 6. 2023) 
- OP JAK – 1 500 000 Kč (začátek 1. 7. 2023) 
- My v tom Jihočechy nenecháme – 110 000 Kč (ukončeno 

k 31. 5. 2023) 
- Národní plán obnovy – 120 000 Kč (probíhá od 1. 9. 2022) 

- mezi aktuální problémy, které se ve škole řeší, patří skryté 
záškoláctví 2 žáků, neplnění individuálního plánu jedné žákyně a 
problémové chování několika žáků z 8. ročníku 

- soutěže 
- úspěchy na sportovních soutěžích (sportovní turnaje, 

atletické závody) zaznamenávají hlavně jednotlivci 
- v porovnání se školami s podobným počtem dětí si naše 

škola vede lépe 
- největší sportovní úspěch - 1. místo žákyně 4. třídy v 

krajském kole Odznaku všestrannosti (postup na republikové 
finále) 

- žákyně 9. třídy obsadila dělené 11. - 15. místo v olympiádě z 
českého jazyka 

- testování  
- ve 3. a 7. třídě byla testována tělesná zdatnost (ČŠI) - 

nedobré výsledky podobně jako v celé ČR 
- v 9. třídě ČŠI testovala také čtenářskou gramotnost 

(průměrná úspěšnost žáků 69 %) a přírodopis (průměrná 
úspěšnost žáků 55 %) 

- testování SCIO proběhlo v 9., 6., 5. a 3. třídě – nejlepších 
výsledků dosáhli žáci 9. ročníku v ČJ, jejich výsledky byly 
lepší než u 70 % zúčastněných škol 
 
 

3. Náměty a připomínky 

Dne 5. 6. 2023 byl od paní Lucie Heřmánkové, matky žákyně z 8. ročníku, zaslán 
tento podnět: 

Dnes jsem byla ve škole pro Týnu a ačkoliv jsem si našla v Bakalářích číslo 
učebny, už jsem číslo nenašla na žádných dveřích. Vlastně jsem si ani po výstupu 
po prvních schodech nové budovy nebyla jistá, zda jsem v 1. podlaží, 2. patře, 
nebo kde vlastně ... Nikde žádná cedule. Později jsem koukala, že informační 
cedule ve vstupní hale má místnosti označené čísly, ale ta čísla už nikde po škole 
u dveří nejsou. Nebo alespoň já jsem je neviděla. 



Pro někoho, kdo jde do budovy jednou za čas, je to z tohoto pohledu 
nedostatečně označené. 
Také by mi velmi pomohlo, kdyby při třídních schůzkách byly dveře, za kterými 
se nachází některý z vyučujících pedagogů, za kterým jdu, nebo kterého hledám, 
přehledně označené jménem, kterého z pedagogů tam najdu.  
 
- třídy jsou označeny názvem (kmenové učebny jednotlivých tříd, učebna fyziky, 
učebna ICT, kuchyňka atd.), od září příštího školního roku budou pro lepší 
orientaci označeny i čísly (viz informační cedule ve vstupní hale) 
- při třídních schůzkách je třídní učitel k dispozici v kmenové učebně své třídy, 
ostatní učitelé jsou ve svých kabinetech či sborovně, kde jsou jmenovitě 
uvedeni na ceduli u dveří; v příštím školním roce usnadníme rodičům orientaci 
po škole přehledem umístěným na chodbách s informací, kde jsou jednotliví 
učitelé k zastižení 

4. Různé 

Paní ředitelka Martina Sochůrková upozornila na prostorové problémy školy, 
zmínila zejména nedostačující kapacitu školní jídelny. Přesunutí školní jídelny, 
ale i odborných učeben či keramické dílny do nových prostor u plánovaného 
víceúčelového hřiště by problém ideálně vyřešilo. 

Paní Martina Křížová informovala členy Školské rady o velmi inspirativním 
semináři Děti online. Seminář pomáhá dětem, rodičům, učitelům i firmám najít 
zdravý vztah k technologiím, nastavit pravidla užívání technologií i pravidla dnů 
bez technologií. Více informací na www.replugme.cz. 

 

 

V Chotovinách dne 6. 6. 2023   Zapsala: Alena Elhenická 

 


